



# **LAPORAN LIPUTAN MEDIA**

**RABU / 8 MAY 2019**

- 1. KELEWATAN EDAR BEKALAN BAJA PADI SUKARKAN PETANI**
  - **UTUSAN MALAYSIA**
- 2. NASIB PESAWAH TERUS TERTEKAN – MASALAH PENYAKIT PADI MENJADIKAN USAHA SIA-SIA**
  - **UTUSAN MALAYSIA**
- 3. PADI OH PADI**
  - **UTUSAN MALAYSIA**

**DISEDIAKAN OLEH :**

**CAWANGAN KOMUNIKASI KORPORAT**

**(MADA)**

**KERATAN AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA**

**TARIKH : 8 MAY 2019**

**PERKARA : PERTANIAN**

## Kelewatan edar bekalan baja padi sukarkan petani

**ALOR SETAR 7 Mei**

Kira-kira 68,000 pesawah kawasan Lembaga Kemajuan Pertanian Muda (MADA) di negeri ini dan Perlis bimbang apabila bekalan baja bagi musim pertama tahun ini masih belum diedarkan.

Mereka mendakwa, sekiranya mengikut jadual, baja-baja tersebut sepatutnya sudah diedarkan kepada para pesawah selepas



**CHE ANI MAT ZAIN**

proses bancian selesai dilaksanakan pada Februari dan Mac lalu.

Pengerusi Badan Bertindak Petani MADA, Che Ani Mat Zain berkata, kelewatan mengedarkan baja itu dikhuatiri akan menjejaskan tumbesaran anak padi yang perlu diba-

ja dalam tempoh tertentu.

"Ramai petani di kawasan MADA sudah menjalankan

kerja-kerja menabur benih padi di bendang masing-masing ketika ini. Keluasan sawah padi itu mencecah lebih 100,000 hektar.

"Justeru, jika mengikut jadual, anak padi berusia 15 hari perlu diletakkan baja untuk kali pertama, diikuti selepas 30 hari dan 45 hari untuk pembajaan peringkat seterusnya," katanya kepada *Utusan Malaysia* di sini hari ini.

Lebih mengecewakan kata Che Ani, terdapat juga Pertubuhan Peladang Kawasan (PPK) yang masih belum menjalankan

bancian baja di kawasan masing-masing.

"Kalau bancian pun belum dibuat, maka bertambah lambatlah para petani akan dapat bekalan baja yang akhirnya mengganggu tumbesaran anak padi selain menjejaskan pendapatan golongan itu," katanya.

Menurut beliau, kelewatan itu perlu dipandang serius oleh pihak MADA sekiranya mereka berhasrat untuk meningkatkan pengeluaran hingga 10 tan metrik bagi setiap hektar seperti yang diuar-uarakan sebelum ini.

"Isu ini bukan sahaja akan mengurangkan pendapatan petani, malah turut menjejaskan stok beras negara yang bergantung kira-kira 40 peratus daripada petani di kawasan MADA.

"Saya berharap MADA dan agensi-agensi terlibat dapat mengambil tindakan sewajarnya untuk mengatasi masalah ini kerana saya dimaklumkan ada kawasan yang tarikh banciaannya hanya akan bermula pada minggu hadapan," katanya.

*Utusan Malaysia* 8/5/2019.

Masalah penyakit padi menjadikan usaha sia-sia

# Nasib pesawah terus tertekan

Oleh **ABDUL RASHID  
ABDUL RAHMAN**  
utusan@utusan.com.my

■ ROMPIN 7 MEI

**S**UDAHLAH terpaksa membanting tulang di bawah panas terik matahari, nasib pesawah semakin menyedihkan apabila menerima pelbagai tekanan dalam usaha mereka untuk menyara kehidupan sehingga ada yang terpaksa menanggung kerugian.

Tinjauan *Utusan Malaysia* di Kampung Paya Sepayang di sini mendapati, antara masalah dihadapi pesawah adalah padi hampa dan penyakit berlarutan, benih tidak berkualiti, masalah air, baja serta racun yang mahal dan tidak berkualiti.

Pemotongan hasil penjualan padi yang semakin tinggi oleh Padiberas Nasional Berhad (Bernas) dengan kadar minimum kira-kira 21 peratus berbanding 18 peratus sebelum ini juga memberi tekanan berterusan kepada petani.

Seorang petani, **Mohamad Kamal A. Raman**, 57, berkata, masalah bertimpa yang dihadapi pesawah termasuk hasil padi tidak 'menjadi' di sawah kampung berkenaan yang berlarutan selama empat musim atau dua tahun lalu meresahkan mereka.

Kali ini, katanya, kebanyakan petani sekali lagi berhadapan masalah apabila tanaman itu tidak menjadi akibat pelbagai masalah termasuk diserang ulat batang menyebabkan padi menjadi hampa atau tidak berisi.

"Kami tidak kisah berkerja siang atau malam untuk mencari rezeki. Kami sudah pun berkerja pada sebelah malam



**AZRUL ABDUL RAHMAN** menunjukkan padi yang rosak kerana pelbagai masalah yang menyebabkan pesawah mengalami kerugian di sawah paya Sepayang, Rompin, Pahang. - UTUSAN/ABDUL RASHID ABDUL RAHMAN

khususnya untuk mengepam air.

"Padi rosak bukan salah pesawah kerana kami sudah berusaha dan melaburkan modal membeli racun tetapi masih bermasalah," katanya ketika ditemui di sini baru-baru ini.

Menurut Mohamad Kamal, bekalan air yang hanya bergantung kepada sistem graviti berbanding kawasan sawah diusahakan Lembaga Kemajuan Pertubuhan Peladang (LKPP) yang diberikan kemudahan pam elektrik menyebabkan pesawah di situ menghadapi masalah air.

Dalam pada itu, **Abdul Mutalib Abdullah**, 47, berkata, kenaikan kadar subsidi sebanyak RM60 kali ini tidak memberi makna apabila Bernas menaikkan pemotongan minimum kepada 21 peratus berbanding 18 peratus.

Katanya, potongan yang ting-

gi sehingga ada mencecah lebih 30 peratus dalam keadaan harga padi tidak dinaikkan seperti menindas petani.

"Kerajaan tambah subsidi RM60 tetapi kadar pemotongan lebih daripada RM60 sememangnya tidak padan dengan apa diberi serta usaha keras petani," katanya.

Sementara itu, seorang petani muda, **Azrul Abdul Rahman**, 32, berkata, masalah berterusan yang menimpa menyebabkan ramai golongan muda tidak berminat menanam padi kerana dilihat tidak mempunyai masa depan.

"Sebenarnya ramai yang mahu mengusahakan tanaman padi tetapi pelbagai tekanan menyebabkan kerugian sehingga ramai golongan muda berhijrah ke bandar dan tidak mahu lagi meneruskan kerja sawah yang diwarisi," ujarnya.



**M. JASNI MAJED**

## Padi oh padi!

**D**UA isu berkaitan padi digembar-gemburkan sejak belakangan ini. Pertama, mengenai benih padi haram yang dikatakan menjejaskan hasil padi dan ramai petani menanggung kerugian. Benih padi haram mengakibatkan serangan penyakit Hawar Bulir Bakteria (BPB).

Kedua, Perdana Menteri mencadangkan agar padi ditanam pada waktu malam. Cadangan ini menimbulkan pelbagai reaksi. Kebanyakan petani tidak senang dengan cadangan itu, seolah-olah petani-petani sudah tidak sanggup bekerja di bawah terik panas matahari, lalu disuruh beralih bekerja pada waktu malam.

Tidak kira apa cadangan pun, padi tetap ditanam dan sampai musimnya padi dituai. Jarang kita dengar tanah sawah dibiarkan kecuali buat beberapa bulan kerana tanah itu akan dimajukan atau dibangunkan projek lain. Banyak atau tidak hasil padi bergantung kepada penjagaan, modal dan risiko, bukan kerana tanam siang atau malam.

Ada pendapat mengatakan bahawa akan sampai masanya padi ditanam pada waktu malam. Mungkin ramai menunggu detik waktu itu dan akan melihat perubahan landskap hidup petani. Siang tidur dan malam berada di sawah.

Oleh itu cadangan ini dianggap tidak masuk akal oleh kebanyakan petani. Cadangan ini akan dianggap logik jika padi tidak boleh ditanam langsung pada waktu siang sehingga wujud tanah terbiar kerana tidak cukup masa untuk menanamnya kecuali ditanam pada waktu malam.

Dalam zaman moden ini, menanam padi bukan pakai kuku kambing terbongkok-bongkok cucuk anak semaian dari pagi bawa ke petang.

Zaman sekarang pakai mesin dan alat menabur benih secara terus yang tidak mengambil masa yang lama dan kerja-kerja ini layaknya dilakukan pada waktu siang.

Hendak berpanas pun bukan sampai sebulan. Paling lama dua minggu, itu pun bergantung kepada keluasan tanah yang diusahakan. Kita bimbang jika kerja-kerja di sawah padi dilakukan pada waktu malam.

Maka pekerja asinglah yang akan memonopoli kerja-kerja tersebut kerana mereka sudah terkenal dengan sikap berani menanggung risiko, tidak memilih kerja dan sanggup buat apa saja.

Maka pekerja asinglah yang akan memonopoli kerja-kerja tersebut kerana mereka sudah terkenal dengan sikap berani menanggung risiko, tidak memilih kerja dan sanggup buat apa saja. Jadi, petani-petani kita tetap tidur kerana malam memang untuk tidur dan orang lain mengambil alih dan melengkapkan kerja kita.

Maka sebaiknya, kerja-kerja menanam padi ini biarlah dilakukan pada waktu siang sahaja kerana petani yang memahami susah payah dalam pekerjaan mereka. Jika mereka kata tanam pada waktu siang tidak ada masalah, teruskan sahaja.

Jika mereka kata kerja di sawah pada waktu malam banyak risikonya, kita mesti menerimanya kerana mereka sudah memahami asam garam hidup sebagai petani.

Kecualilah, kalau padi hendak ditanam di kawasan-kawasan lain terutamanya di bumbung bangunan seperti yang pernah disaran oleh seorang menteri suatu masa dahulu, bolehlah ditanam tidak kira waktu. Di atas bangunan tidak ada ular berbisa yang boleh menyerang petani.

Oleh itu, kawasan-kawasan baharu bagi tanaman padi boleh dicari untuk diusahakan tidak kira masa termasuklah padi huma untuk menambah keluaran padi negara dan mengurangkan kebergantungan beras dari luar negara.

Inilah yang perlu difikirkan semula oleh Kementerian Pertanian dan agensi-agensinya di bawahnya. Selain itu, eloklah difikirkan kaedah-kaedah tertentu untuk mengurangkan kesan bencana dan serangan penyakit ke atas tanaman padi supaya hasil padi tetap terjamin.

Utusan Malaysia 8/5/2019